

# 双翼振动的预处理数值方法和性能研究(一)

王 涛<sup>1</sup> 刘鹏飞<sup>2</sup> 杨国伟<sup>3</sup>

(1. 康迪斯创科技股份有限公司, 北京, 100080; 2. 加拿大科学院海洋技术研究所, 加拿大纽芬兰, 120932; 3. 中国科学院力学研究所, 北京 100080)

**摘 要:** 本文在多块耦合隐式求解方法的基础上, 引入了预处理计算方法, 使方程的各个特征值之间互相平衡, 降低了方程系统的刚性, 提高了数值方法的适应能力, 通过 5m/s 圆柱绕流的计算结果与试验数据验证, 得到了数值结果误差小于 5% 的工程允许范围。

**关键词:** NS 方程, 预处理方法, 数值模拟。

## Preconditioning Numerical Method and Performance Investigation of Plunging Dual-Foils (1)

WANG Tao<sup>1</sup> LIU Peng-fei<sup>2</sup> YANG Guo-wei<sup>3</sup>

(1. CDSTR Tec. Co. Ltd., Beijing, 100080;

2. Institute for Ocean Technology, National Research Council Canada, NL, A1B 3T5;

3. Institute of Mechanics, Chinese academy of science, Beijing 100080)

**Abstract:** A preconditioning method is introduced to the NS solver based on the dual-time iteration for unsteady compressible flows. This method balances the eigenvalues of NS equations, reduces the stiffness of compressible NS solver for low-speed flow, and increases the capabilities of the solver for low speed flow. By comparing the numerical results for the flow around cylinder at 5m/s with the experiment data, a good agreement was obtained with a discrepancy of about 5%.

**Key words:** NS equations, preconditioning method, CFD.